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PROTOKÓŁ NR XXXIV/17 SESJI RADY GMINY REŃSKA WIEŚ  

W DNIU 28 WRZEŚNIA 2017 ROKU 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie oraz stwierdzenie prawomocności obrad sesji Rady Gminy Reńska Wieś. 

2. Informacja z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Reńska Wieś. 

3. Informacja z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Gminy. 

4. Informacja z działalności międzysesyjnej Komisji Stałych Rady Gminy. 

5. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie informacji z realizacji 

budżetu Gminy Reńska Wieś za I półrocze 2017 roku. 
6. Głosowanie nad projektami uchwał: 

a) w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Reńska Wieś na lata 

2017-2020 z perspektywą na lata 2021-2024”; 

b) w sprawie zmiany budżetu gminy Reńska Wieś na rok 2017; 

c) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Reńska Wieś (obejmującego obszar położony w sołectwie Reńska Wieś) 

d) w sprawie dalszego wydzierżawienia działek stanowiących własność Gminy Reńska 

Wieś; 

e) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany nr 2 miejscowego planu zagospo-

darowania przestrzennego gminy Reńska Wieś; 

f) w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Publicznej 

Szkoły Podstawowej w Pokrzywnicy w ośmioletnią – Publiczną Szkołę Podstawową 
w Pokrzywnicy; 

g) w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Publicznej 

Szkoły Podstawowej w Reńskiej Wsi w ośmioletnią – Publiczną Szkołę Podstawo-

wą w Reńskiej Wsi; 

h) w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Publicznej 

Szkoły Podstawowej w Większycach w ośmioletnią – Publiczną Szkołę Podstawo-

wą w Większycach; 

i) w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Publicznej 

Szkoły Podstawowej w Długomiłowicach w ośmioletnią – Publiczną Szkołę Pod-

stawową w Długomiłowicach; 
7. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

8. Zapytania i interpelacje. 

9. Zamknięcie obrad. 

 

Obecnych 15 radnych ze statutowego składu 15 radnych.  

Ad. 1 Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel  - Otwarcie, stwierdzenie 

prawomocności obrad XXXIV sesji Rady Gminy Reńska Wieś.  

Głosowanie nad wnioskiem, żeby Sesje rozpocząć 12 minut wcześniej. W głosowaniu brało udział 

15 radnych.  (za – 15, przeciw – 0,  wstrzymujące – 0). Rada jednogłośnie wyraziła zgodę na wcze-

śniejsze rozpoczęcie Sesji. Powitanie obecnych. Zgodnie z tradycją rady, poszanowanie gości, Pro-

pozycja Przewodniczącego, aby  punkty 2,3,4,5 przeprowadzić później,  a teraz przejść do przyjęcia 

Programu Ochrony Środowiska. Oddanie głosu Gościom. 

Ad 6a) UCHWAŁA NR XXXIV/196/17 w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska 

dla Gminy Reńska Wieś na lata 2017-2020 z perspektywą na lata 2021-2024 
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Przedstawiciel Albeco J. Górniak, P. Synowiec – prezentacja multimedialna, przedstawienie Pro-

gramu Ochrony Środowiska dla Gminy Reńska Wieś na lata 2017-2020 z perspektywą na lata 

2021-2024”; 

Przewodniczący Rady K. Flegel – otwarcie dyskusji nad przedstawionym programem, brak pytań  

i uwag, odczytanie projektu uchwały, głosowanie. W głosowaniu brało udział 15 radnych.  (za – 14, 

przeciw – 0,  wstrzymujące – 1 Radny Domin). 

 

Przewodniczący Rady K. Flegel – zawnioskował o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowej 

uchwały w sprawie pomocy finansowej Gminie Cisek.  

Głosowanie. W głosowaniu brało udział 15 radnych.  (za – 14, przeciw – 0,  wstrzymujące – 1,  

Radny J. Greinert).  

Przewodniczący Rady K. Flegel: stwierdzenie: Nie można wprowadzić dodatkowej Uchwały.  

W czasie trwania sesji w obecności wszystkich radnych  można wprowadzić dodatkową uchwałę 

jeżeli wszyscy się zgodzą. Czy Pan zmienia zdanie? 

Radny J. Greinert, odp: zmieniam 

Przewodniczący Rady K. Flegel – zarządzenie ponownego głosowania w sprawie wprowadzenia do 

porządku obrad uchwały w sprawie pomocy finansowej Gminie Cisek. Głosowanie. W głosowaniu 

brało udział 15 radnych.  (za – 15, przeciw - 0  wstrzymujące – 0). 

Przewodniczący Rady K. Flegel  - powitanie Pana Redaktora i próba wytłumaczenia, dlaczego 

obrady sesji zaczęły się wcześniej. Jednak Redaktor w danej chwili był nieobecny na sali.  

 

Ad 6c) UCHWAŁA NR XXXIV/197/17 w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Reńska Wieś (obejmującego obszar położony  

w sołectwie Reńska Wieś) 

Przewodniczący Rady K. Flegel: Oddanie głosu Projektantowi G. Kołosionkowi,  

Projektant G. Kołosionek: przedstawienie i omówienie uwag Wojewody:  

- Uwaga dotyczy lokalizacji nowych zjazdów indywidualnych. Wojewoda nakazał ich wykreślenie, 

co zostało zrobione.  

- Uwaga dot. powtarzania treści ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym -   

w obecnej wersji uchwały zapisy zostały całkowicie usunięte.  

- uwaga  brak określenia parametrów dróg układu komunikacyjnego  - w obecnej wersji uchwały 

wymiary na rysunku planu zostały, dopisaliśmy najmniejszą i największą szerokość drogi,  

- Uwaga dot. wprowadzenia zamiennego przeznaczenia przepompowni, która miała być usunięta  

i zamieniona na tereny zieleni - w obecnej wersji uchwały zapis został wykreślony. 

- Uwaga dot. zapisów naruszających studium uwarunkowań – w obecnej wersji uchwały 

skorygowano parametry wysokościowe  
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- Uwaga dot. braku zgody na zmianę przeznaczenia gruntów rolnych na cele nierolnicze -  

w obecnej wersji uchwały nic nie zmieniliśmy, bo Minister nie wydał na część terenów zgody  

a cześć terenów w międzyczasie zmieniła klasoużytki.  

- Uwaga w kwestii pomyłki pisarskiej i mylnego nr terenu, w obecnej wersji uchwały zostało to 

skorygowane.  

- Uwaga dot. braku uzgodnienia z wojewódzkim konserwatorem zabytków. Otrzymaliśmy nakaz 

uwzględnienia stanowiska archeologicznego. Obszar ten był poza terenem planu, dlatego nie został 

uwzględniony w planie. Wojewoda jednak nakazał powtórzenie uzgodnienia z konserwatorem, 

otrzymaliśmy już nowe uzgodnienie od Konserwatora, tym razem już bez zastrzeżenia.   

- uwaga dot. dopuszczenia lokalizacji przedsięwzięć  mogących znacząco oddziaływać na 

środowisko, który znajduje się na obszarze zagrożenia powodzią - w obecnej wersji uchwały 

usunęliśmy możliwość lokalizacji takich przedsięwzięć. 

- uwaga dot. zastosowania odwołania do punktów, a nie do ustępów uchwały - w obecnej wersji 

uchwały zostało to skorygowane.  

Wszystkie uwagi Wojewody zostały skorygowane poza uwagą odnośnie przeznaczenia gruntów 

rolnych na cele nierolnicze. W pozostałym zakresie uchwała nie została zmieniona. Projekt planu 

został ponownie wyłożony do publicznego wglądu, żadne uwagi nie wpłynęły. Są jednak uwagi  

z poprzednich wyłożeń, które były już głosowane, ale prawo wymaga ponownego głosowania. 

Zapytanie czy radni wyrażą zgodę na głosowanie tylko na podstawie odczytania numeru uwagi czy 

uwagi i rozstrzygnięcia jeszcze raz w całości przeczytać.  

Radna V. Nabrdalik, zapytanie: po samym numerze uwagi, będziemy wiedzieli czego dotyczy?  

Projektant G. Kołosionek odp.: nie, nie będziecie Państwo wiedzieli, ale są one opisane w uchwale. 

Jeżeli są wątpliwości, to można je odczytać. To jest załącznik nr 2 do uchwały.  

 

Projektant G. Kołosionek: odczytanie nieuwzględnionej uwagi nr 1 - Uwaga dotycząca zmiany 

przeznaczenia działki nr 1393/2 w Reńskiej Wsi przy ul. Fabrycznej, z terenów zielonych  

i budownictwa mieszkaniowego na tereny pod działalność usługowo-przemysłową. Proponowane 

przeznaczenie terenu jest niezgodne z przyjętym i obowiązującym Studium. 

Przewodniczący Rady K. Flegel   - Zarządzenie głosowanie, kto z radnych jest za tym aby uwaga 

nr 1 nie została uwzględniona. W głosowaniu brało udział 15 radnych.  (za – 10, przeciw – 1,  

wstrzymujące – 4). 

 

Projektant G. Kołosionek: odczytanie uwagi nr 2-dotyczącej dopuszczenia na działkach nr 206  

i 207 ogniw fotowoltaicznych. Lokalizacja ta jest niezgodna z przyjętym i obowiązującym 

Studium. 

Przewodniczący Rady K. Flegel   - Zarządzenie głosowanie, kto z radnych jest za tym aby uwaga 
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nr 2 nie została uwzględniona. W głosowaniu brało udział 15 radnych.  (za – 14, przeciw - 0  

wstrzymujące – 1). 

 

Projektant G. Kołosionek: odczytanie uwagi nr 3 dotyczącej zmiany przeznaczenia działki nr 253/2 

oznaczonej w planie jako 5RU pod budownictwo mieszkaniowe i usługi.  

Wnioskowana działka nie uzyskała zgody Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi na wyłączenie  

z produkcji rolnej. 

Przewodniczący Rady K. Flegel   - Zarządzenie głosowanie, kto z radnych jest za tym aby uwaga 

nr 3 nie została uwzględniona. W głosowaniu brało udział 15 radnych.  (za – 13, przeciw - 0  

wstrzymujące – 2). 

 

Projektant G. Kołosionek: odczytanie uwagi nr 4 dotyczącej likwidacji drogi dojazdowej do 

terenów produkcyjno-usługowych oraz terenu obsługi w gospodarstwach rolnych, hodowlanych  

i ogrodniczych (1RU). Likwidacja drogi dojazdowej spowoduje brak dojazdu do tych terenów. 

Przewodniczący Rady K. Flegel  - Zarządzenie głosowanie, kto z radnych jest za tym aby uwaga nr 

4 nie została uwzględniona. W głosowaniu brało udział 15 radnych.  (za – 12, przeciw – 0 

wstrzymujące – 3). 

 

Projektant G. Kołosionek: odczytanie częściowo nieuwzględnionej uwagi nr 4 zgodnie z par. 2 

załącznika nr 2. 

a) §4 pkt 5 – podania do słowniczka definicji podjazdu, lub dopisanie w definicji nieprzekraczalnej 

linii zabudowy, iż nie dotyczy ona dojazdów, dróg wewnętrznych, parkingów, placówmanewrowych, 

b) §7 pkt 5 – wprowadzenia zapisu o możliwości likwidacji zadrzewień przydrożnych w przypadku, 

gdy kolidują one z planowaną inwestycją, 

c) §8 pkt 7 – wprowadzenia definicji inwestycji mogących pogorszyć stan środowiska wodnego lub 

rozważyć wprowadzenie zapisu, iż dla budowy obiektów budowlanych wprowadza się nakaz 

stosowania rozwiązań technicznych i projektowych zabezpieczających przed możliwością 

pogorszenia stanu środowiska wodnego, 

d) §12 – wprowadzenia zapisu umożliwiającego podział i scalenie nieruchomości przeznaczonych 

pod usługi, 

e) §15 ust. 2 pkt 4 – wprowadzenia zapisu zapewnienia miejsc parkingowych dla obiektów 

handlowych w ilości 1 miejsce parkingowe na 100 m2 powierzchni użytkowej usług, 

f) §5 pkt 17 i 18 oraz §18 – dopuszczenia możliwości etapowania inwestycji i dopuszczenia 

możliwości samodzielnego i niezależnego wykonania oraz funkcjonowania obiektów przeznaczenia 

uzupełniającego. 

Projektant G. Kołosionek: uzasadnienie: Nie uwzględnia się w części, dotyczącej podziału  

i scalenia nieruchomości przeznaczonych pod usługi, zmiany miejsc postojowych z 1 miejsca 

parkingowego na 60 m2 na 1 miejsce parkingowe na 100 m2 oraz dopuszczenia możliwości 
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etapowania inwestycji i dopuszczenia możliwości samodzielnego i niezależnego wykonania oraz 

funkcjonowania obiektów przeznaczenia uzupełniającego. W pozostałej części uwagi uwzględnia się. 

Radny J. Domin, uwaga: rozporządzenie określa wielkość parkingów w zależności od powierzchni, 

czy w tym przypadku zostało to uwzględnione. Bo pan zmniejsza o  40%. 

Projektant G. Kołosionek: Było 60, zwiększyliśmy do 80, wnioskowane było o 100. Jest to zgodne  

z przepisami odrębnymi. 

Przewodniczący Rady K. Flegel  - Zarządzenie głosowanie, kto z radnych jest za 

nieuwzględnieniem w części  przedstawionych rozstrzygnięć. W głosowaniu brało udział 15 radnych.  

(za – 12, przeciw – 1, wstrzymujące – 2)   

Przewodniczący Rady K. Flegel:  odczytanie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Reńska Wieś 

W głosowaniu brało udział 15 radnych.  (za – 13, przeciw – 1 radny J. Domin, wstrzymujące –  

1- Radny M. Damboń). uchwała została przyjęta większością głosów.  

Przewodniczący Rady K. Flegel  - wracamy do porządku obrad do informacji z działalności 

międzysesyjnej Wójta Gminy Reńska Wieś, oddanie głosu Wójtowi Gminy Reńska Wieś.  

 

Ad. 2 Wójt M. Wojciechowski - sprawozdanie z pracy Wójta Gminy Reńska Wieś za okres od  

24 sierpnia do 27 września 2017r. (załącznik nr 1)  

Dodatkowo Wójt M. Wojciechowski poinformował, że 

- sołectwa mogą się zgłaszać do organizowania dożynek w przyszłym roku.  

- otrzymaliśmy ofertę zakupu wyświetlaczy prędkości, koszt w wysokości 9 tys. zł / sztuka, nie 

można montować na drogach krajowych. W ramach funduszu sołeckiego, można takie coś 

zaplanować.   

- od 01.01.2018 będzie nabór na „otwarte strefy aktywności”, Sugeruję na najbliższych komisjach to 

przedyskutować. 50 tys zł wartość „małego” wniosku lub 100 tys wartość „wielkiego” wniosku, 

połowę trzeba pokryć z własnych pieniędzy. Prośba do sołectw, żeby te większe miejscowości się 

nad tym zastanowiły.  

 

Ad. 3 Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel  - sprawozdanie z pracy za okres od  

24 sierpnia do 27 września 2017r  

3 września – Dożynki Gminne 

18 września – posiedzenie Komisja Rewizyjna 

22-25 września  - podpisanie umowy partnerskiej w Nogradzie na Węgrzech.   

15 września - wpłynęło pismo RIO z pozytywna opinią za wykonanie budżetu za I półrocze 2017 

roku.  

 

Ad. 4  Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej - I. Mainka – sprawozdanie z posiedzenia komisji  
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w dniach 18 września. Tematy posiedzenia – Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2017 

roku oraz kontrola wybranych składników majątku  na boisku sportowym w Reńskiej Wsi. Obiekt 

sportowy posiada licencję na rozgrywki meczowe piłki nożnej 4 ligi. Problemem jest pokrycie 

dachowe budynku, istnieją zeszłoroczne zacieki na suficie. Tydzień po kontroli Komisji będzie 

naprawiany dach. Komisja Rewizyjna zwraca się z prośbą, o dopilnowanie naprawy dachu.  Na 

terenie brakuje podstawowych narzędzi, usterki sanitarne nie są usuwane.    

Przewodniczący Komisji Społeczno – Oświatowej - J. Greinert – sprawozdanie z posiedzenia 

komisji w dniu  25 września 2017 roku. Temat posiedzenia: Analiza stanu bezpieczeństwa  

i porządku publicznego na terenie gminy. Gośćmi byli podinspektor Dariusz Hatys i Kierownik 

Rewiru Roman Barczyk. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej – K. Olszowka -  sprawozdanie  

z posiedzenia komisji w dniu  19 września 2017 roku. Temat posiedzenia: Informacja z wykonania 

budżetu za I półrocze 2017, dochody zrealizowane w 55 %, wydatki 40%, inwestycje 7 % planu 

całorocznego. Niski poziom inwestycji wynika z oczekiwania na środki zewnętrzne, część jest 

realizowana w II półroczu, a niektóre w przyszłym roku. Drugi temat: koncepcja stworzenia miejsca 

do składowania i przerobu gruzu budowlanego. Ze względu na koszty, problemy organizacyjne   

i techniczne i fakt, że na terenie K-Koźla jest firma świadcząca takie usługi, komisja uznała, ze 

zadanie jest w tym momencie nieuzasadnione.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel   - otwarcie dyskusji nad sprawozdaniami. 

Brak  uwag i dyskusji. Oddanie głosu Skarbnik Gminy.  

 

Ad. 5. Skarbnik Gminy R Słociak – odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w sprawie informacji z realizacji budżetu Gminy Reńska Wieś za I półrocze 2017 roku. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel  - zarządzenie 10 min przerwy do 16.35    

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel   - wznowienie obrad po przerwie. 

 

Ad. 6e)  Głosowanie nad projektami uchwał 

UCHWAŁA NR XXXIV/198/17 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany nr 2  

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Reńska Wieś; 

Zastępca Przewodniczącego Rady K. Pogodzik - odczytanie projektu uchwały, oddanie głosu 

Projektantowi 

Projektant G. Kołosionek, wyjaśnienie:  Plan, który przewidywał lokalizacje elektrowni 

wiatrowych został uchwalony kilka lat temu. W międzyczasie firma która chciała postawić 

elektrownie próbowała uzyskać decyzje środowiskowe i pozwolenia. W listopadzie 2015 roku 
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zmieniły się przepisy prawa  w zakresie elektrowni wiatrowych dotyczące możliwości lokalizowania 

elektrowni wiatrowych w stosunku do zabudowy istniejącej lub projektowanej. Nakaz 

odległościowy, ze najbliższa zabudowa projektowana lub istniejąca od elektrowni wiatrowych musi 

wynosić 10-ktorność wysokości elektrowni. Wcześniej było to odległości od ok. 500 metrów wzwyż. 

Chcemy zmniejszyć te wysokości do takich odległości, które pozwolą, żeby na wszystkich terenach, 

które są przewidziane w studium i w planach można było lokalizować zabudowę. W przeciwnym 

wypadku, wszystkie inwestycje będą odgórnie zablokowane.  

Wójt M. Wojciechowski, zapytanie: - miejsca wyznaczone pod elektrownie mamy wyznaczone  

w planie i one zostają? 

Projektant G. Kołosionek odpowiedź: tak, one zostają.  

Radny J. Domin stwierdzenie: wyrządzacie krzywdę ludziom, nie patrzycie Państwo na cień, jakie 

będą robiły wiatraki. Wiatrak 60 metrów będzie robił ok 100 m. cień, który padnie na działki.  

Wójt M. Wojciechowki odp: cień pada na działkę w danym miejscu przez kilkanaście minut i się 

przesuwa. Na temat zacienienia nie ma przepisów.    

Projektant G. Kołosionek, wyjaśnienie: zmiana wprowadzona jest po to, żeby można było się 

zabudować na terenach przeznaczonych pod zabudowę i zatrzymać tereny pod elektrownie wiatrowe 

w przypadku zmiany przepisów. Zmiana którą chcemy przeprowadzić jest najmniejszą ingerencją  

w ten plan. Całkowita zmian planu to ogromny rozmiar robót urbanistycznych i kosztów.  

Radny J. Domin, sugestia: możemy uchylić plan. 

Projektant G. Kołosionek, odpowiedź: planu nie można uchylić. 

Radny B. Ardeli, stwierdzenie: trzeba uważać ze zgodami na budowę wiatraków, bo na terenie kraju 

widać dużo zniszczonych wiatraków, których utylizacja stanowi problem.  

Projektant G. Kołosionek, odpowiedź:  zmiana którą chcemy zrobić jest na plus. Obecnie 

teoretycznie można postawić 190 metrowe wiatraki. My chcemy zmniejszyć do 40-60 m, przy takiej 

wysokości te wiatraki nie powstaną, robimy to po to, żeby nie zablokować możliwości zabudowy 

terenów przeznaczonych już pod zabudowę. Od 2019 zgodnie z ustawą o elektrowniach wiatrowych 

takiej możliwości zabudowy nie będzie, nawet jeśli tej elektrowni wiatrowej tam nie ma.  

Kierownik Referatu Budownictwa U. Szczypińska, stwierdzenie: obowiązujący plan wiatrakowy 

powoduje, że w Reńskiej Wsi nie ruszymy z żadną zabudową. 

Projektant G. Kołosionek  stwierdzenie: ponad połowa Długomiłowic, cała Reńska Wieś, połowa 

Większyc, Bytków, Łężce całe, w tych miejscowościach nie będzie można wybudować nic, jeśli nie 

zmniejszymy tej wysokości elektrowni.  

Radna B. Wiśniewska, zapytanie: co będzie jeżeli ktoś się wybuduje w tej strefie, którą my 

zwolnimy poprzez zmniejszenie wysokości wiatraków,  po kilku latach okaże się, że wrócą przepisy  

i wiatraki 190 m i będzie zdziwienie, że wybudowałem się w strefie wiatraka. 

Kierownik Referatu Budownictwa U. Szczypińska odpowiedź: żeby wróciły wiatraki to trzeba 
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zmienić plan.  

Wójt M. Wojciechowski, odpowiedź: tam wiatrak nie powstanie, bo tam będzie zabudowa. Przepisy 

nie wrócą, bo musi być przeprowadzona procedura zmiany planu.  

Radna B. Wiśniewska, wyjaśnienie: nie rozumiemy się, co będzie jeżeli przepisy wrócą do 

pierwotnego kształtu, ktoś się wybuduje i będzie miał wiatrak nad głową.  

Wójt M. Wojciechowski, odpowiedź: wiatrak nie będzie nad głową, będzie w takiej odległości od 

domu, w jakiej ustawa to dopuści.  

Radny J. Domin, zapytanie: czy nie można z planu pewnych wiatraków wyłączyć? 

Wójt M. Wojciechowski, odpowiedź: jak wyłączymy z planu miejsca gdzie miał być wiatrak, to 

właściciel działki przyjdzie po odszkodowanie, bo wartość tej działki ulegnie drastycznej zmianie. 

Radny J. Domin, zapytanie: nie przyjdzie po odszkodowanie, bo prawo wyższej instancji zmieniło 

prawo. Wprowadzamy ludzi w błąd, jeżeli wrócimy do starych przepisów a ludzie w międzyczasie 

wystawią budynki, to późnij znajdą się w strefie.  

Kierownik Referatu Budownictwa U. Szczypińska: odpowiedź: nie znajdą się, bo nie powstanie 

plan, nie będzie takiej możliwości. Przed zrobieniem planu trzeba zrobić inwentaryzację terenu.  

Radny J. Domin, stwierdzenie: plany się nakładają, bliżej budynku nie postawi, w starostwie to 

sprawdzą.  

Wójt M. Wojciechowski, wyjasnienie: jeżeli dziś 1 km od wiatraka nie będzie można budować,  

zmniejszymy do 600 m i powstanie budynek w odległości 700 m od miejsca wiatrakowego, potem 

ustawa dopuści znowu np. 1 km, to ten wiatrak nie powstanie. Dzisiaj wiatrak będzie nam blokował 

możliwość zabudowy, a jeżeli tam powstanie budynek, a potem zmieni się prawo, to ten budynek 

będzie blokował powstanie wiatraka. 

Radny J. Domin, stwierdzenie: dzisiaj te plany się nakładają,  a to nie powinno mieć miejsca.  

Projektant G. Kołosionek, stwierdzenie: aktualnie sporządzana zmiana studium ma zamiar dopuścić 

obok elektrowni wiatrowych i panele fotowoltaiczne, więc potem można będzie takie panele 

wprowadzić. Należy dopilnować gmin sąsiednich i zadbać, żeby odpowiednio zmienili swoje plany 

miejscowe, żeby nas nie blokowali.  

Radny J. Domin, stwierdzenie: gminy sąsiednie muszą z nami to uzgadniać.   

Projektant G. Kołosionek, stwierdzenie: gminy sąsiednie opiniują, opinia nie jest wiążąca. 

Wyłącznie uzgodnienie jest wiążącym ustaleniem.  

Radny J. Domin, zapytanie: co jeszcze można będzie wybudować w planie miejscowym  

i w studium pod tym symbolem, który Pan poda na tej powierzchni.  

Projektant G. Kołosionek  odpowiedź: aktualnie w studium tylko elektronie wiatrowe, jeżeli 

zostanie zmienione studium, które jest akurat w trakcie zmian, będzie można w planie dopuścić 

panele fotowoltaiczne.  

Radny J. Domin, zapytanie: do jakiej mocy mogą być te panele? 
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Projektant G. Kołosionek  odpowiedź: studium jest dokumentem ogólnym, to nie jest tam 

określone. Na etapie planu wprowadza się szczegółowe dane.  

 

Zastępca Przewodniczącego Rady K. Pogodzik - odczytanie projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Reńska Wieś 

(obejmującego obszar położony w sołectwie Reńska Wieś), głosowanie nad uchwałą. W głosowaniu 

brało udział 14 radnych.  (za – 13, przeciw – 1 Radny, J. Domin, wstrzymujące – 1 Radny  

M. Damboń). Uchwała została przyjęta większością głosów.  

Projektant G. Kołosionek  wyjaśnienie: zmieniamy plan jak najmniejszym kosztem dla gminy, nie 

wiadomo, czy wojewoda uzna za zgodne z prawem zmniejszenie tych wysokości. Nie mamy 

pewności, czy uda się to w ten sposób zrobić.  

Wójt M. Wojciechowski dopowiedział: nikt w Polsce jeszcze nie przerabiał tej procedury.  

 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel oddanie głosu Skarbnik Gminy 

Skarbnik R. Słociak: odczytanie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Reńska Wieś 

na rok 2017. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel, odłożenie głosowania, przejście do kolejnej uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Cisek. 

 

UCHWAŁA NR XXXIV199/17 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Cisek  

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytanie projektu w/w uchwały, głosowanie nad 

uchwałą. W głosowaniu brało udział  15 radnych.  W głosowaniu brało udział 15 radnych.  (za – 15, 

przeciw - 0  wstrzymujące – 0). Uchwała została jednogłośnie przyjęta. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel – wyjaśnienie, że najpierw trzeba było uchwalić pomoc 

finansową, a dopiero teraz  można przyjąć uchwałę w sprawie zmiany w budżecie.  

 

AD. 6b) UCHWAŁA NR XXXIV/200/17 w sprawie zmiany budżetu gminy Reńska Wieś na 

rok 2017; 

Głosowanie nad wcześniej odczytaną uchwałą. W głosowaniu brało udział 15 radnych.  (za – 15, 

przeciw - 0  wstrzymujące – 0). Uchwała została jednogłośnie przyjęta. 

 

Ad. 6d) UCHWAŁA NR XXXIV/201/17  w sprawie  dalszego wydzierżawienia działek 

stanowiacych własnosć Gminy Reńska Wieś. 

Zastępca Przewodniczący Rady Gminy- J. Majnusz odczytanie projektu uchwały, otwarcie 

dyskusji 

Radny J. Tomanek, zapytanie: są to działki rolne? 

Wójt M. Wojciechowski, odpowiedź: pierwsze dwa punkty to są części poligonu zaorane  

i wykorzystywane rolniczo, ostatnia działka połowa użytkowana jest rolniczo, reszta to nieużytek.  
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Zastępca Przewodniczący Rady Gminy- J. Majnusz: Głosowanie nad uchwałą. W głosowaniu 

brało udział  15 radnych.  (za – 15, przeciw – 0, wstrzymujące – 1 Radny Domin). Uchwała została 

przyjęta większością głosów . 

 

Ad. 6f) UCHWAŁA NR XXXIV/202/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Publicznej Szkoły Podstawowej w Pokrzywnicy  

w ośmioletnią – Publiczną Szkołę Podstawo-wą w Pokrzywnicy; 

Zastępca Przewodniczący Rady Gminy- J. Majnusz odczytanie projektu w/w uchwały, otwarcie 

dyskusji 

Radny J. Domin, zapytanie: ile uczniów liczy szkoła? 

Wicewójt J. Domek, odpowiedź: Pokrzywnica ma 75 + przedszkole 25. 

Zastępca Przewodniczący Rady Gminy- J. Majnusz zarządzenie głosowania nad uchwałą.  

W głosowaniu brało udział  15 radnych.  W głosowaniu brało udział 15 radnych.  (za – 15, przeciw - 

0  wstrzymujące – 0). Uchwała została jednogłośnie przyjęta. 

 

Ad. 6g) UCHWAŁA NR XXXIV/203/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Publicznej Szkoły Podstawowej w Reńskiej Wsi  

w ośmioletnią – Publiczną Szkołę Podstawową w Reńskiej Wsi; 

Zastępca Przewodniczący Rady Gminy- K. Pogodzik odczytanie projektu w/w uchwały, otwarcie 

dyskusji, głosowanie nad uchwałą. W głosowaniu brało udział  15 radnych.  W głosowaniu brało 

udział 15 radnych.  (za – 15, przeciw - 0  wstrzymujące – 0). Uchwała została jednogłośnie przyjęta. 

 

Ad. 6h) UCHWAŁA NR XXXIV/204/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Publicznej Szkoły Podstawowej w Większycach  

w ośmioletnią – Publiczną Szkołę Podstawową w Większycach; 

Zastępca Przewodniczący Rady Gminy- J. Majnusz odczytanie projektu w/w uchwały, otwarcie 

dyskusji 

Radny J. Domin, zapytanie: jakie są koszty dostosowania tego obiektu do ośmioletniej szkoły? Czy 

ta szkoła ma dopuszczenie do użytku? z mocy prawa ta szkoła powinna być zamknięta. Drzwi do 

piwnicy zostały zamurowane. Szkoła nie ma ewakuacji. Nie ma przeglądu. Proszę o protokół 

przeglądu obiektu dopuszczenia do eksploatacji. 

Wójt M. Wojciechowski, odpowiedź: to jest szkoła z Poborszowem, w szkole są 3 klasy szkoła ma 

przeglądy, wyjścia ewakuacyjne są oznakowane, co roku są kontrole, protokół przedstawimy.  

Zastępca Przewodniczący Rady Gminy- J. Majnusz zarządzenie głosowania nad uchwałą.  

W głosowaniu brało udział  15 radnych.  (za – 15, przeciw - 0  wstrzymujące – 0). Uchwała została 

jednogłośnie przyjęta. 

 



11 

 

Ad. 6i) UCHWAŁA NR XXXIV/205/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Publicznej Szkoły Podstawowej w Długomiłowicach  

w ośmioletnią – Publiczną Szkołę Podstawową w Długomiłowicach 

Zastępca Przewodniczący Rady Gminy- K. Pogodzik odczytanie projektu w/w uchwały, otwarcie 

dyskusji, głosowanie nad uchwałą. W głosowaniu brało udział  15 radnych.  W głosowaniu brało 

udział 15 radnych.  (za – 15, przeciw - 0  wstrzymujące – 0). Uchwała została jednogłośnie przyjęta. 

 

Ad. 7 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady K. Flegel - Głosowanie nad przyjęciem bez czytania protokołu  

z poprzedniej sesji. W głosowaniu brało udział 15 radnych.  (za – 15, przeciw - 0  wstrzymujące – 0). 

Protokół został jednogłośnie przyjęty.  

 

Ad. 8 Zapytania i interpelacje. 

Radny B. Ardeli, zapytanie: Przekazać do zakładu w Baborowie, żeby polepszyć jakość przepływu 

fekaliów.  

 

Sołtys Większyce M. Matuszewski, zapytanie: czy będzie obiecana sala gimnastyczna ? 

Wójt M. Wojciechowski, odpowiedź: sala nie była obiecana, była mowa o ewentualnym namiocie, 

rozmawialiśmy z Panią Dyrektor, dzieci jest mało, w tym roku są pilniejsze rzeczy. 

 

Radna I.  Mainka, zapytanie: dlaczego w budżecie zmniejszono środki na boisko w Pokrzywnicy,   

Wójt M. Wojciechowski, odpowiedź: pieniędzy z dotacji jest tylko na 1 boisko i drogę, zadania 

muszą być powiązane. Dlatego wybrano boisko i drogę w Większycach. Boisko w Pokrzywnicy  

w tym samym zakresie co było planowane, zrobione będzie w przyszłym roku z budżetu gminy. Być 

może nawet prędzej jak boisko i drogę w Większycach z dotacji unijnej. 

Radna I.  Mainka, zapytanie: czy w związku w tym musimy się zwracać z dodatkowym pismem? 

Wójt M. Wojciechowski, odpowiedź: nie.  

 

Wójt M. Wojciechowski wyjaśnienie maila Pana Kołodziejskiego w sprawie problemu na ul. 

Przyjaciół w Reńskiej Wsi. Droga podzielona była na działki, każdy miał prywatny kawałek drogi na 

przeciw swojej posesji. Rozmowy z mieszkańcami w sprawie przekazania tych kawałków gminie nie 

przyniosły efektów. Tylko  z 3 mieszkańcami udało się dogadać. W związku z tym, że będzie 

budowana droga od boiska do Poborszowa, wszystkie prywatne wyjazdy na drogę krajową 

Generalna Dyrekcja zamknie. Dwóch mieszkańców się nie zgadzało na podział pola na drogę.  

Konieczne jest wypłacenie mieszkańcom odszkodowanie. Z większością dochodzimy do 

porozumienia, część odszkodowań będzie musiał jednak ustalić Starosta lub Wojewoda. 

Przygotowano dokumentację na budowę drogi. Pod warstwą ziemi jest zatkana kanalizacja, nie 

będąca w żadnej dokumentacji. Mogliśmy robić tylko drogę, nie patrząc na tę kanalizację, ale żeby  

nie robić awantury, kanalizacja ta jest wymieniana. To spowodowało kolejne procedury zapytania  
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o wycenę, oczekiwanie na zamówienie, w międzyczasie pogoda się zepsuła. To spowodowało 

opóźnienia w czasie. Kilka różnych kwestii nałożyło się na termin, w jakim faktycznie prace 

remontowe się rozpoczęły. Mieszkańcy mają sytuację trudną,  jest tam osoba niepełnosprawna, Panie 

z pomocy Społecznej były tam w kwestii pomocy.  

Radny J. Domin stwierdzenie: sprawa wygląda inaczej. Kanalizacja tam była już wtedy, gdy była 

robiona kanalizacja sanitarna. Mapy do celów projektowych są kserem, a nie pomiarami 

rzeczywistymi. Geodeta powinien najpierw zinwentaryzować teren. Państwo macie obowiązek 

odwodnić drogę do kanalizacji burzowej. Który wykonawca wykorytuje taki odcinek drogi bez 

warstwy odsączania. Znieczulica wykonawcy. Nie nasypał piasku, pospółki, nalało wody, ludzie są 

w trudnej sytuacji. Na pobocza wyrzucił ziemię, którą wykorytował. Ludzie mają wejścia  

i wjazdy zrobione pod krajówkę, teraz muszą wszystko odwracać.  

Wójt M. Wojciechowski odpowiedź: teraz będą mieli wejścia od ul Przyjaciół, z wjazdami się nic 

nie zmieni. 

 

Ad. 9 Przewodniczący Rady Gminy– K. Flegel – zakończenie obrad XXXIV sesji Rady Gminy. 

Obrady sesji zakończono o godz. 1730. 

 

Protokołowała: Anna Ludwig 

 


